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                                                                                                      č. j. KR/12/00095 – 12/02611 
 
 
 

Zápis 1/2012 
 

ze zasedání Akademické rady VŠPJ 
konané dne 17. května 2012 v budově vysoké školy 

 
 
Účast:  
dle prezenční listiny – z 28 členů Akademické rady na zasedání přítomno 15, což byla nadpoloviční 
většina všech členů AR nutná pro usnášeníschopnost orgánu.    
 
Program:  
1) Informace o Výroční zprávě VŠPJ za rok 2011 a rozpočtu 2012 
2) Návrh členů komisí pro státní závěrečné zkoušky  
3) Příprava nového studijního programu Zdravotně sociální péče 
4) Různé    
 
Jednání zahájil a vedl předseda AR a v úvodu přivítal a stručně představil nově jmenované členy 
(externí členové: Ing. Čihák, Ing. Řezáč, Mgr. Svobodová, interní členové: prorektoři VŠPJ – doc. 
Lajtkepová, doc. Hemelík a Mgr. Štěrbová a garanti oborů prof. Dostál a prof. Chalupa).  
 
Verifikací zápisu byla předsedou pověřena doc. Lajtkepová. 
 
Průběh jednání:  
   
Bod 1) Informace o Výroční zprávě VŠPJ za rok 2011 a rozpočtu na r. 2012  
 
Rektor seznámil přítomné s vývojem vysoké školy a jejím hodnocením tak, jak bylo provedeno 
v rámci Výroční zprávy o činnosti VŠPJ za rok 2011. Vyzdvihl splněný dílčí cíl v akreditacích studijních 
programů a počtu studentů (v historii školy nejvyšší). V dalších letech lze očekávat spíše pokles počtu 
studentů z důvodu poklesu populačních ročníků. Zájem o studium na VŠPJ je v roce 2012 (po 1. kole 
přihlášek) srovnatelný s předchozím rokem. Uplatnění absolventů se sleduje a od prvních 
zveřejněných čísel v r. 2010 se zlepšilo, aktuální nezaměstnanost absolventů je cca 6, 4 %. Značné 
nepřesnosti jsou v metodice Střediska vzdělávací politiky PF UK používané pro prezentaci v médiích.  
V dalších oblastech byly zmíněny rezervy v mezinárodních mobilitách, které je žádoucí více podpořit 
u vyjíždějících studentů a akademických pracovníků. Příjezdy ze zahraniční jsou ovlivněny i nižší 
atraktivitou Jihlavy oproti větším městům ČR. 
Rozpočet VŠPJ na rok 2012 je zhruba ve stejném objemu jako v roce 2011, přestože se zvýšil počet 
akademických pracovníků. Z tohoto důvodu škola přivítala finanční podporu Kraje Vysočina 
příspěvkem do účelového Fondu rozvoje lidských zdrojů ve výši 2 mil. Kč. Dar poskytlo i město Jihlava 
a z privátních subjektů Volksbank CZ, a.s. Dalším zdrojem na podporu akademických pracovníků, kteří 
směřují k habilitaci, anebo jsou před dokončením Ph.D. studia, je Institucionální rozvojový plán VŠPJ 
na rok  2012. VŠPJ od června 2012 zahajuje dvouletý projekt z OP VK Výzkum, Vývoj, Vysočina za cca 
16 mi. Kč, který mj. podpoří  vzdělávání akademických pracovníků. Druhým rokem je vyhlášena 
interní grantová soutěž pro realizaci tvůrčí činnosti. 
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Bod 2) Návrh členů komisí pro státní závěrečné zkoušky  
 
V souladu s § 53, odst. 2) zák. 111/1998 Sb. (zák. o vysokých školách) schvaluje Akademická rada VŠPJ 
ty členy komisí pro státní závěrečné zkoušky, kteří nemají vědecko-pedagogický titul docent nebo 
profesor. 
Vzhledem k tomu, že VŠPJ dosud realizuje pouze bakalářské studijní programy, jedná se výhradně 
o státní bakalářské zkoušky. Tomu odpovídá struktura členů komisí, kde je většina členů z řad 
akademických pracovníků bez titulu doc. či prof.  
Předem schválení členové s nižším vzděláním jsou v mnoha případech pouze náhradníky – u oborů 
s nižšími počty studentů je obsazení komisí zcela bezproblémové.   
Nově byly předloženy ke schválení další osoby (všichni z katedry ekonomických studií, tři z nich jsou 
v doktorských studiích), které rozšiřují již dříve schválený seznam: 
 
Ing. Dagmar Frendlovská, Ph.D. 
Ing. Stanislav Rojík   
Mgr. Zdislava Šišková 
Ing. Soňa Váleková 
 
Souhrnný aktuální přehled schválených akademických pracovníků s možností  být jmenován členem 
komise pro státní závěrečné zkoušky (bez vědecko-pedagogického titulu doc. či prof.) v r. 2012 
a následující:   
 
KCR = katedra cestovního ruchu 
KEI = katedra elektrotechniky a informatiky 
KES = katedra ekonomických studií 
KJ = katedra jazyků 
KM = katedra matematiky 
KVSRR = katedra veřejné správy a regionálního rozvoje 
KZS = katedra zdravotnických studií 
 
 

Mgr. Hana Bartošová  KCR 

Mgr. Martina Černá Ph.D. KCR 

Mgr. Anica Djokič MBA KCR 

Mgr. Eva Horňáková  KCR 

RNDr. Eva Janoušková Ph.D. KCR 

RNDr. Milan Kameník  KCR 

Ing. Michaela Kočová  KCR 

Ing. Ivica Linderová Ph.D. KCR 

Ing. Ivana Navrkalová  KCR 

Ing. Alice  Neckářová  KCR 

Akadem.mal. Vladimír  Netolička  KCR 

PhDr. Vlasta Novotná  KCR 

RNDr. Stanislava Pachrová Ph.D. KCR 

PhDr. Eva Půlkrábková  KCR 

Ing. Lucie Půžová  KCR 

RNDr. PaedDr. Jaromír Rux CSc. KCR 

Ing. Petr Scholz DiS. KCR 

RNDr. Jiří Šíp Ph.D. KCR 

Ing. Michal  Bílek  KEI 

Ing. Bohumil Brtník Dr. KEI 

Ing. Zbyněk Bureš Ph.D. KEI 
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RNDr. Miroslav Kružík  KEI 

Ing. David Matoušek  KEI 

Mgr. Antonín Přibyl  KEI 

Ing. Tomáš Richta  KEI 

PaedDr. František Smrčka Ph.D. KEI 

Ing. Bc. Michal  Vopálenský Ph.D. KEI 

Ing. Pavel Zemánek CSc. KEI 

Ing. Marie Borská  KES 

Ing. Ivana Důrasová  KES 

Ing. Irena Fatrová  KES 

Ing. Bc. Roman Fiala  KES 

Ing. Dagmara Frendlovská Ph.D. KES 

Ing. Veronika Hedija Ph.D. KES 

Ing. Martina Chalupová  KES 

Ing. Petr Jiříček  KES 

Ing. Vladimír  Křesťan  KES 

Ing. Martina Kuncová Ph.D. KES 

Ing. Jaroslava Leinveberová  KES 

Ing. Petra Létalová Ph.D. KES 

Ing. Lenka Lízalová Ph.D. KES 

Ing. David Mareš Ph.D., M.B.A. KES 

Ing. Magda  Morávková  KES 

Ing. Věra Mulačová Ph.D. KES 

Ing. Jiří Musil  KES 

Ing. Petr Musil Ph.D. KES 

Ing. Jakub Novotný Ph.D. KES 

Ing. Ludmila Opekarová Ph.D. KES 

Ing. Oldřich Rambousek Ph.D. KES 

Ing. Stanislav Rojík  KES 

Ing Ema Symonová  KES 

Ing. Ladislav Šiška Ph.D. KES 

Mgr. Zdislava Šišková  KES 

Mgr. Alena Štěrbová  KES 

Ing. Michal  Šulc  KES 

Ing. Petr Tyráček Ph.D,M.B.A. KES 

Ing.  Soňa Váleková  KES 

Mgr. Zdislava Kratochvílová  KJ 

RNDr. Jitka Ryšková  KJ 

RNDr. Jana Borůvková Ph.D. KM 

JUDr. Ing. Zdeněk Bruna  KVSRR 

Ing. Libuše Měrtlová Ph.D. KVSRR 

Ing. Věra Nečadová  KVSRR 

JUDr. Pravomil Prchal Ph.D. KVSRR 

JUDr. Alena Prchalová Ph.D. KVSRR 

RNDr. Miloš Vystrčil  KVSRR 

PhDr. Marcela Babická  KZS 

PhDr. Lada Cetlová Ph.D. KZS 

Mgr. Lenka Drahošová  KZS 

Mgr. Vlasta Dvořáková  KZS 

Mgr. Lenka Točíková  KZS 
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Usnesení: 
Akademická rada VŠPJ souhlasí s návrhem jmenovat výše uvedené čtyři odborníky, kteří nesplňují 
požadavek vědecké hodnosti docent nebo profesor podle §53, odst. 2) zák. č. 111/1998 Sb., za členy 
komisí pro státní bakalářské zkoušky na VŠPJ  
 
PRO   14         PROTI   0       ZDRŽEL SE    1           
 
V diskusi bylo doporučeno omezit počet členů bez doktorského stupně vzdělání a u nově 
předkládaných členů připojit členům orgánu i podrobnější informace (životopis, odborná publikační 
činnost). Bylo by vhodné dbát na obsazení osob u posudků diplomových prací tak, aby např. jeden ze 
dvou posudků byl externí. VŠPJ se snaží, aby vždy jedna z osob (vedoucí nebo oponent) byla 
externistou. Využívá se i akademických pracovníků z jiných vysokých škol, neboť je i v zájmu VŠPJ 
hodnotit studenty náročně jako na jiných vysokých školách. 
 
Usnesení: 
Akademická rada VŠPJ doporučuje sestavovat komise pro státní závěrečné zkoušky tak, aby člen bez 
titulu Ph.D.  byl v komisi pro SZZ maximálně jeden. 
 
PRO   15         PROTI   0       ZDRŽEL SE    0           
 
 
Bod 3) Příprava nového studijního programu Zdravotně sociální péče 
 
Akademická rada VŠPJ projednávala na podzim 2011 Aktualizaci dlouhodobého záměru VŠPJ  na rok 
2012, ve kterém byl jako jeden z cílů roku 2012 úkol zahájit přípravu na zpracování žádosti 
o akreditaci nového studijního bakalářského programu Zdravotně sociální péče a vypracovat žádost 
o jeho akreditaci. 
Intenzivní práce na přípravě nového studijního programu Zdravotně sociální péče vrcholí pod 
vedením Mgr. Markéty Dubnové, DiS. Garantem nového studijního oboru Zdravotně sociální 
pracovník je doc. PhDr. Milan Tomka, PhD.   Obor je připravován ve spolupráci se Soukromou vyšší 
odbornou školou sociální Jihlava, o.p.s. a částečně budou využity kapacity katedry zdravotnických 
studií VŠPJ.  
Finanční krytí pro zahájení tohoto programu poskytuje i Fond pro rozvoj lidských zdrojů VŠPJ. 
Návrh programu zapadá do portfolia na VŠPJ již akreditovaných programů (Ošetřovatelství, Porodní 
asistence) i do koncepce mobilní sociální péče Kraje Vysočina, která je náročnější na počet 
pracovníků. Z těchto důvodů je očekáván o budoucí absolventy na pracovním trhu zájem. 
Detailní informace o programu obdrželi členové orgánu předem.              
   
Usnesení: 
Akademická rada VŠPJ podle § 12, odst. 1b) zák. č. 111/1998 Sb. schvaluje nový studijní program 
Zdravotně sociální péče.  
 
PRO   15         PROTI   0       ZDRŽEL SE    0           
 
Bod 4) Různé 
 
V diskusi zazněl návrh zaměřit se na daňovou optimalizaci a možnosti převedení uvolněných 
prostředků do činnosti školy. Členové orgánu byli seznámeni s útokem na informační systém školy, 
který nastal na jaře 2011, a jeho řešením. Škola podala trestní oznámení a v současné době je vydáno 
nepravomocné soudní rozhodnutí. Na základě této skutečnosti VŠPJ rovněž zadala v roce 2012 
externí bezpečnostní audit, který právě probíhá.  Ing. Řezáč jako majitel firmy v oboru vývoje SW 
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potvrdil, že dominantní částí bezpečnosti informačních systémů je v současné době personální 
zajištění této činnosti.  Doporučeno bylo i zavedení certifikace podle příslušných norem.  
 
Jiná témata k projednání nebyla vznesena a jednání bylo ukončeno. 
   
 
Další zasedání se předpokládá v říjnu 2012.  
 
 
V Jihlavě, 21. května 2012   
  
               
Zapsala: 
Ing. Pospíchalová, ved. kanceláře rektora 
 
 
Zápis ověřil (elektronicky): 
doc. Lajtkepová 
 
 
 
 
 
              Ing. Jakub Novotný, Ph.D. 

        předseda AR VŠPJ 
              rektor VŠPJ 


